
 
Kunnanhallituksen luettelo hallintosäännön 122 § ja 151 § 
mukaisista aloitteista vuodelta 2020

Hallintosäännön 122 § mukaiset aloitteet vuonna 2020   

Kunnanvaltuuston työjärjestyksen mukaan kunnanhallituksen on vuosittain huhtikuun loppuun 
mennessä esitettävä valtuustolle luettelo valtuutettujen tekemistä ja kunnanhallitukselle lähetetyistä 
aloitteista, joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä ole lopullisesti käsitellyt. Samalla 
on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on ryhdytty. Valtuusto voi todeta, mitkä 
aloitteista on käsitelty loppuun. 

 
1. Kauko Issakainen, 25.5.2020  

 
Aloite liitokiekkoradan (frisbeegolf) suunnittelu ja rakentaminen hyppyrimäen maisemiin. 
 
Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 8.6.2020 § 91 
Kunnanhallitus päätti siirtää asian sivistys- ja hyvinvointilautakunnan valmisteltavaksi. 
  
Aloite on käsitelty sivistys- ja hyvinvointilautakunnan kokouksessa 27.8.2020 § 51 
Lautakunta päätti pyytää tekniseltä johtajalta arvion liitokiekkoradan suunnittelu- ja 
rakentamiskustannuksista hyppyrimäen alueelle, Hiidenmäen alueelle sekä nykyisen radan 
laajentamisesta täysimittaiseksi liitokiekkoradaksi. Lautakunta päätti jatkaa asian käsittelyä, kun 
sillä on käytettävissään arviot edellä mainituista kustannuksista. 
 
Aloite on käsitelty sivistys- ja hyvinvointilautakunnan kokouksessa 18.2.2021 § 20 
Valtuustoaloitteen tekijä pyysi tekemäänsä valmisteluun perustuen, ettei sivistys- ja 
hyvinvointilautakunta jatka asian käsittelyä. Lautakunta päätti valtuustoaloitteen käsittelyn tähän.  
  

2. Lappilan työväenyhdistyksen valtuustoryhmä/valtuutettu Sirpa Kinnari, 25.5.2020  
 
Aloite koskien tieosuus Rillitie, Luutasuontien ja Könnikäntien parantaminen 
 
Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 8.6.2020 § 89 
Kunnanhallitus päätti siirtää asian teknisen lautakunnan valmisteltavaksi.  
 
Aloite on käsitelty teknisen lautakunnan kokouksessa 26.01.2021 § 8 
Vastauksena aloitteeseen tekninen lautakunta totesi tiealueen olevan yksityistietä ja siten aloite ei 
voi johtaa toimenpiteisiin lautakunnan päätöksenteossa ja totesi aloitteen tulleen käsitellyksi. 

 
3. Lappilan työväenyhdistyksen valtuustoryhmä/valtuutettu Sirpa Kinnari, 25.5.2020 

  
Aloite koskien Lappilassa Ahontien ja Alatien kulmausta ja sen turvallisuuden lisääminen. 

 
 Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 8.6.2020 § 90 
 Kunnanhallitus päätti siirtää asian teknisen lautakunnan valmisteltavaksi.  

 
Aloite on käsitelty teknisen lautakunnan kokouksessa 26.01.2021 § 9 
Vastauksena aloitteeseen tekninen lautakunta totesi, että kiinteistöpäällikkö järjestää näkyvyyden 
parantamisen raivauttamalla kaavan mukaisella katualueella olevaa puustoa siten, että näkyvyys 
risteysalueella paranee sekä totesi aloitteen tulleen osaltaan käsitellyksi. 
 

4. Kauko Issakainen, 16.5.2020 
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Aloite koskien Vuokkoharjun koulun luistelualueen laajentaminen kaikkia kuntalaisia 
palvelevaksi liikunta-alueeksi. 
 
Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 10.8.2020 § 116 
Kunnanhallitus päätti siirtää asian sivistys- ja hyvinvointilautakunnan valmisteltavaksi.  
 
Aloite on käsitelty sivistys- ja hyvinvointilautakunnan kokouksessa 27.8.2020 § 53 
Sivistys- ja hyvinvointilautakunta päätti pyytää tekniseltä johtajalta arvion aloitteessa mainitun 
liikuntapaikkarakentamisen suunnittelu- ja rakentamiskustannuksista. Lautakunta jatkaa asian 
käsittelyä, kun sillä on käytettävissään arvio edellä mainituista kustannuksista.  
 
Tekninen johtaja on laatinut selvityksen aloitteen mukaisen alueen toteuttamiseksi ja toimittaa 
selvityksen sivistys- ja hyvinvointilautakunnalle.  
 

5. Sirpa Kinnari, 16.5.2020 
  

Aloite Sampolan alueen matonpesupaikalle leveämmän mattomankelin hankinta. 
 
 Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 22.6.2020 § 107 
 Kunnanhallitus päätti siirtää asian teknisen lautakunnan valmisteltavaksi.  
 
 Aloite on käsitelty teknisen lautakunnan kokouksessa 27.8.2020 § 25 

Vastauksena aloitteeseen tekninen lautakunta toteaa, ettei talousarviossa ole varattuna soveltuvaa 
hankkeeseen kohdennettavaa määrärahaa vuodelle 2020, joten esitettyä hanketta ei voi 
toteuttaa vuonna 2020. Tekninen lautakunta käsittelee asiaa osana vuoden 2021 talousarviota ja 
totesi aloitteen tulleen huomioiduksi ja käsitellyksi. 

 
6. Anne Tuomaila, 16.5.2020 

 
Aloite muistomerkkien hoitaminen ja kartoittaminen 
 

 Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 22.6.2020 § 108 
 Kunnanhallitus päätti lähettää asian sivistys- ja hyvinvointilautakunnalle. 
 

Aloite on käsitelty sivistys- ja hyvinvointilautakunnan kokouksessa 27.8.2020 § 52 
Lautakunta nimesi sivistysjohtajan toteuttamaan valtuustoaloitteessa esitetyn Kärkölässä 
sijaitsevien muistomerkkien ylläpitäjien kartoittamisen. Kartoituksen valmistuttua lautakunta jatkaa 
asian käsittelyä muistomerkkien ylläpitoon liittyen.  
 
Aloite on käsitelty sivistys- ja hyvinvointilautakunnan kokouksessa 18.3.2021 § 27 
Lautakunta merkitsi tietoonsa saatetuiksi tiedot Kärkölässä sijaitsevista muistomerkeistä sekä niihin 
liittyvistä sijainti-, maanomistaja- ja hoitovastuutiedoista. Lautakunta toimitti ne edelleen 
kunnanhallitukselle tiedoksi. 
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7. Kärkölän Kokoomus, 9.11.2020 

  
Aloite kunnan tiedotuksen kehittämisestä. 

 
 Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 14.12.2020 § 208 
 Kunnanhallitus päätti velvoittaa viestintä- ja markkinointitoimikunnan valmistelemaan kunnan 

vastaus aloitteeseen tavoitteellisesti siten, että kunnanhallitus voi käsitellä asian kokouksessaan 
29.3.2021 mennessä. 

 
 Aloite on käsitelty viestintä- ja markkinointitoimikunnassa 24.2.2021 § 13 

Toimikunta päätti merkitä lisäselvityksen tiedokseen ja päätti lähettää esityksen kunnanhallitukselle 
kunnan vastauksesta Kärkölän kokoomuksen valtuustoryhmän aloitteeseen tiedotuksen 
kehittämisestä. 
 
Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 29.3.2021 § 60 
Kunnanhallitus palautti tiedottamisen kehittämisen virkamiesvalmisteluun.  

 
8. Martti Aslamaa, 9.11.2020 

  
Aloite verkossa olevien tietojen hallinta. 

 
 Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 14.12.2020 § 207 
 Kunnanhallitus totesi, että aloitteessa esitetyt asiat on ohjattu kunnan hallinnossa valmisteluun ja 

tähän perustuen päätti, että aloitteen käsittely todetaan päättyneen.  
 

9. Kärkölän kokoomus, 9.11.2020 
  

Aloite turvallisen liikkumisen kehittäminen Kärkölässä. Kevyenliikenteenväylän rakentaminen 
Etelä-Kärkölään ja Rautatieaseman turvallisuuden eteenpäin kehittäminen.  

 
 Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 14.12.2020 § 209 
 Kunnanhallitus päättää lähettää asian tekniselle lautakunnalle ja velvoittaa lautakunnan 

valmistelemaan kunnan vastauksen aloitteen lähettäjälle.  
 
Aloite on käsitelty teknisen lautakunnan kokouksessa 26.01.2021 § 10 
Vastauksena aloitteeseen tekninen lautakunta toteaa, että aloitteessa mainittuja asioita on viety 
toistuvasti eteenpäin. Kunnan vaikutusmahdollisuudet näissä hankkeissa ovat rajalliset, mutta 
asian sitkeä esillä pitäminen saattaa tuoda ratkaisujakin aloitteessa mainittuihin asioihin. Tekninen 
lautakunta totesi aloitteen tulleen käsitellyksi. 
 

10. Sirpa Kinnari, 7.12.2020 
 
Aloite Sirolantien katuvalot Lappilassa 
 
Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 11.1.2021 § 4 
Kunnanhallitus päätti lähettää asian tekniselle lautakunnalle. 
 
Aloite on käsitelty teknisen lautakunnan kokouksessa 23.02.2021 § 19 
Vastauksena aloitteeseen tekninen lautakunta päätti ottaa kahden tai kolmen katuvalaistustolpan 
lisäämisen välille Sirrolantie 10 - Kt 54 vuoden 2021 valaistusohjelmaan. 
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11. Jaana Kaartti, 7.12.2020 
  

Aloite matkaparkki/pienimuotoinen leirintäalue 
 
 Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 11.1.2021 § 6 
 Kunnanhallitus päätti lähettää asian kehityspäällikölle ja ympäristösihteerille. 
 

Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 1.3.2021 § 41 
Vastauksena aloitteeseen kunnanhallitus toteaa, että alustavissa kartoituksissa ei ole löydetty 
tarkoituksenmukaista toteutustapaa matkaparkille. Kunta voi olla mukana lisäselvityksissä, mikäli 
BestPark Oy on kiinnostunut etsimään sopivaa aluetta toiminnalleen, tai ilmenee muita uusia 
mahdollisia toteutustapoja. Kunnanhallitus katsoo aloitteen tulleen tässä vaiheessa käsitellyksi.  

 
12. Jaana Kaartti, 7.12.2020 

  
Aloite sosiaalisen median kehittäminen 

 
 Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 11.1.2021 § 5 
 Kunnanhallitus päätti siirtää asian viestintä- ja markkinointitoimikunnalle. 
 

Aloite on käsitelty viestintä- ja markkinointitoimikunnassa 24.2.2021 § 14 
Toimikunta päätti lähettää esityksen kunnanhallitukselle kunnan vastauksesta Jaana 
Kaartin aloitteeseen sosiaalisen median kehittämisestä. 
 
Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 29.3.2021 § 59 
Vastauksena aloitteeseen kunnanhallitus antoi viestintä- ja markkinointitoimikunnan laatiman 
selvityksen. 

 
13. Riikka Karjalainen 9.12.2019 

 
Aloite Vuokkoharjun päiväkodin rakenteellinen ja tekninen eriyttäminen Vuokkoharjun 
koulunkiinteistöstä 
 
Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 13.01.2020 § 2 
Kunnanhallitus päätti siirtää asian tekniselle lautakunnalle  
 
Aloite on käsitelty teknisen lautakunnan kokouksessa 26.01.2021 § 10 
Vastauksena aloitteeseen tekninen lautakunta toteaa, että varsinainen päiväkotirakennus on 
talotekniikan osalta eriytetty omaksi kokonaisuudekseen. Tällä hetkellä koulun puolella olevien 
tilojen käytöstä ei voida luopua. Rakennuksen jatkokäyttöä selvitettäessä pitää selvittää 
päiväkodin sen hetkinen tilantarve ja sekä ennusteet lapsimäärän kehityksessä. Kokonaisuutta 
suunniteltaessa myös mahdolliset lisätilat tulee ottaa huomioon. Aloite annetaan tiedoksi myös 
kehityspäällikölle jatkoselvitysten tueksi. Tekninen lautakunta totesi aloitteen tulleen käsitellyksi. 

 
14. Matti Mäntylä 11.11.2019 

  
Aloite jalkakäytävien toispuoleisesta hiekoittamisesta 

 
Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 2.12.2019 § 223 
Kunnanhallitus päätti siirtää asian teknisen lautakunnan valmisteltavaksi. 
 
Aloite on käsitelty teknisen lautakunnan kokouksessa 26.01.2021 § 10 
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Vastauksena aloitteeseen tekninen lautakunta toteaa, ettei toispuoleinen hiekoittaminen ole 
kaikkien käyttäjien tasapuolinen turvallisuus huomioiden mahdollista toteuttaa. Lautakunta totesi 
aloitteen tulleen käsitellyksi. 

 
15. Mari Tommiska, Reijo Päivärinta ja Sirpa Kinnari 15.2.2021 

 
Aloite Kärkölän uimahallin käyttömahdollisuudet korona-aikana 
 
Aloite käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 1.3.2021 § 34 
Vastauksena aloitteeseen kunnanhallitus päätti lähettää aloitteen tiedoksi sivistys- ja 
hyvinvointilautakunnalle, koska uimahalli oli jo avattu sivistysjohtajan päätöksellä sekä uimahallia 
pyritään pitämään avoinna maakunnallisten koronarajoitusten sallimissa rajoissa. Hallitus totesi 
aloitteen tulleen loppuun käsitellyksi.  

 
16. Seppo Eerola 15.2.2021 

 
Aloite Lappilan jääkiekkokaukalon kunnostamisesta 
 
Aloite käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 1.3.2021 § 35 
Kunnanhallitus päättää lähettää aloitteen teknisen lautakunnan käsiteltäväksi. 
Asiaa ei vielä ole käsitelty teknisessä lautakunnassa ja valmistelu on kesken.  

 
17. Kauko Issakainen 15.2.2021 

 
Aloite Kärkölän omistaman jäämatin siirtäminen Lappilan VPK:n tiloihin 
 
Aloite käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 1.3.2021 § 36 
Kunnanhallitus päättää lähettää aloitteen teknisen lautakunnan käsiteltäväksi.  
Asiaa ei vielä ole käsitelty teknisessä lautakunnassa. Asian valmistelu on kesken.  

 
18. Martti Aslamaa 15.2.2021 

 
Aloite Kärkölän edustamisesta Päijät-Hämeen kuntien SOTE -työryhmissä 
 
Aloite käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 1.3.2021 § 37 
Vastauksena aloitteeseen kunnanhallitus totesi, että SOTE -maakunnan valmistelutyöryhmiin on 
varattu yksittäisiä paikkoja kuntien edustajiksi. Pääosin työryhmien osallistujat muodostuvat Päijät-
Hämeen hyvinvointikuntayhtymän asiantuntijoista. Valittavat kuntaedustajat edustavat 
viranhaltijoina kukin kaikkien alueen kuntien näkökulmaa valmistelussa. Kärkölän kunta on 
tarjonnut työryhmiin pormestari Markku Koskisen ja kansliapäällikkö Jouni Niemisen työpanosta. 
Kunnanhallitus katsoo aloitteen käsitellyksi. 
 

19. Kärkölän kokoomus 15.2.2021 
 
Aloite Järvelän keskustan pysäköintiongelmat 
 
Aloite käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 1.3.2021 § 38 
Kunnanhallitus päätti siirtää asian teknisen lautakunnan käsiteltäväksi.  
Asiaa ei vielä ole käsitelty teknisessä lautakunnassa. Asian valmistelu on kesken.  
 

20. Kärkölän kokoomus 15.2.2021 
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Aloite hiihtoladulle pääsy Järvelän urheilukentältä 
 
Aloite käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 1.3.2021 § 39 
Kunnanhallitus päätti siirtää asian teknisen lautakunnan käsiteltäväksi.  
 
Asia käsitellään teknisessä lautakunnassa ennen tulevaa hiihtokautta.  
 

21. Tapani Suokas 15.2.2021 
 
Aloite Kuntalaisten aktivointi strategiatyöhön 
 
Aloite käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 1.3.2021 § 40 
Kunnanhallitus on kokouksessaan 1.2.2021 § 23 käsitellyt strategiaprosessin suunnitelmaa. 
Kunnanhallitus suosittaa pormestarille monipuolisten toimintamallien käyttöä aktiivisen ja 
osallistavan strategiaprosessin toteuttamiseksi. 
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Hallintosäännön 151 § mukaiset aloitteet vuonna 2020 

Kunnanhallituksen on vuosittain huhtikuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo sen 
toimivaltaan kuuluvista aloitteista ja niiden perusteella suoritetuista toimenpiteistä.  Valtuusto voi 
samalla päättää, mitkä aloitteista on loppuun käsitelty. 
 
Kuntalaisaloite 
 

1. Järvelän kyläyhdistys ry/------------- 16.5.2020 
 
Aloite Keskuspuiston skeittialueen siisteyden parantaminen 

 
 Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 22.6.2020 § 109 

Kunnanhallitus päätti lähettää asian teknisen lautakunnan valmisteltavaksi siten, että tekninen 
lautakunta huolehtii paikan siisteydestä yhteistyössä aloitteen tekijöiden kanssa.  
 
Aloite on käsitelty teknisen lautakunnan kokouksessa 25.8.2020 § 24 
Aloitteessa esitetyt asiat annetaan tiedoksi alueen suunnittelijalle. Tekninen lautakunta toteaa 
aloitteen tulleen huomioiduksi ja käsitellyksi. 
 

2. -------------- 25.9.2020 
 
Aloite kunnankirjaston aukioloaikojen lisääminen 

 
 Aloite on käsitelty kunnanhallituksen kokouksessa 14.12.2020 § 210 
 Kunnanhallitus päätti siirtää kuntalaisaloitteen sivistys- ja hyvinvointitoimialan valmisteluun. 

Lisäksi kunnanhallitus päätti velvoittaa sivistys- ja hyvinvointilautakuntaa laatimaan aloitteen 
laatijalle kunnan vastauksen sekä tarvittaessa esittämään kunnanhallitukselle valmisteltavaksi 
esityksen kunnanvaltuustolle toimialan palvelusuunnitelman muutoksista syntyvistä 
lisämäärärahatarpeista.  

 
Aloite on käsitelty sivistys- ja hyvinvointilautakunnan kokouksessa 18.2.2021 § 16 
Vastauksena aloitteeseen sivistys- ja hyvinvointilautakunta toteaa, että kirjastopalvelut ovat 
valmistelleet talousarviovuotta 2021 koskevan määräaikaisen palvelusuunnitelman, jossa kirjaston 
aukioloaikoja lisätään nykyisestä 20 tunnista 34 tuntiin viikossa. Siten kirjasto palvelisi kuntalaisia 
jokaisena arkipäivänä ja lisäksi voidaan lisätä aamupäivien ja iltojen aukiolotunteja. Kirjasto olisi 
suunnitelman mukaan auki maanantaista torstaihin klo 12 - 19 välisen ajan sekä perjantaisin klo 10 
- 16. Aukioloaikojen lisäys voidaan toteuttaa talousarvioon varatun henkilöstökulumäärärahan 
puitteissa palkkaamalla yksi osa-aikainen kirjastoapulainen ajalle 1.4. - 21.12.2021.  
 

3. ---------------- 5.3.2021 
 
Aloite pienoisfrisbeegolfin rakentaminen Lappilan urheilukentän ympäristöön 
 
Aloite käsitellään sivistys- ja hyvinvointilautakunnan kokouksessa 29.4.2021 
 

4. ----------- 28.3.2021 
 
Aloite Vuokkoharjun koulu airsoft käyttöön  
 
Aloite käsitellään kunnanhallituksen kokouksessa 19.4.2021.  


